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Реформирование государственного (муниципального) финансового контроля повлекло изменения охранительных 
бюджетных норм, а также норм, регламентирующих порядок применения бюджетных мер принуждения. Бюджетные меры 
принуждения применяются за совершение бюджетных нарушений, предусмотренных главой 30 Бюджетного кодекса РФ, и 
реализуются в рамках особых процессуальных действий, разграниченных на стадии, логично вытекающих и являющихся про-
верочными для предыдущих. Каждая стадия имеет различное назначение, документальное оформление, определенный круг 
участников и систему процессуальных действий, совершаемых во временных границах. Однако рассматриваемая конструк-
ция имеет много пробелов и недостатков правового регулирования, что не позволяет считать ее завершенной и целостной. 
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The reform of the state (municipal) financial control caused changes in protective budgetary norms, as well as the norms 
governing the procedure for applying budgetary enforcement measures. Budgetary enforcement measures are applied for 
committing budget violations provided for in Chapter 30 of the Budget Code of the Russian Federation and are implemented 
within the framework of special procedural actions delimited at stages that logically follow and are test for the previous ones. 
Each stage has a different purpose, documentation, a certain circle of participants and a system of procedural actions performed 
within the time limits. However, the structure under consideration has many gaps and shortcomings of legal regulation, which 
does not allow us to consider it complete and integral. 

Keywords: budgetary enforcement measures, budget violations, law enforcement process, out-of-court jurisdictional 
process, procedural construction.

DOI: 10.18572/1813-1220-2021-5-7-10




